
Cena
0 zł

9 maja 2014 do 29 maja 2014. 

ISSN 1732 -  7873
Nakład: 10 000 egz.

Następny numer 

30-05 - 2014r.

7Nr
2014

Włocławek i okolice• 
Lipno• 
Rypin• 
Aleksandrów Kuj.• 
Ciechocinek• 

Wreszcie
odkorkują nam miasto

str. 2

W tym miesiącu kończy się więk-
szość robót drogowych na terenie 
miasta. Kierowcy nie kryją radości

D

Sanatorium
szansą dla młodych

str. 3

Pomagamy
po to jesteśmy

str. 7

Interwencja dziennikarzy Medialnego 
Centrum Kujaw pozwoliła pani Teresie 
spokojnie żyć we własnym domu.

Oceń z nami

władze

str. 9

Niebawem rozpocznie się lo-
kalna walka o najwyższe stano-
wiska samorządowe. Rozliczamy 
wójtów i burmistrzów z obietnic.

ocieramy:

Zamów reklamę 
w Pulsie Regionu

JUŻ OD 50 ZŁOTYCH!
tel. 512 111 884

marketing@pulsregionu.com.pl

Czy współpraca Krzysztofa 
Grządziela i wyższej uczelni za-
owocuje utworzeniem nowych 
miejsc pracy?

Studio TV Kujawy
codziennie o 17:40 

Budowa skończona, czas na imprezy!

 10-11 maja 
Przystań przy Zgłowiączce

17-18 maja
Browar B

24-26 maja 
Teatr Impresaryjny

Terminy otwarcia nowych obiektów:

    Według włocławskich polityków 
PO w przeciągu ostatnich dwóch 
lat prestiż firmy został mocno nad-
szarpnięty, a atmosfera w pracy i 
relacje międzyludzkie pogorszyły 
się. W liście, który parlamentarzyści 
skierowali do Piotra Chełmińskiego, 
przewodniczącego Rady Nadzorczej 
Anwil S.A. PKN Orlen S.A. przeka-
zując go również do wiadomości 
Jacka Krawca, dyrektora generalne-
go PKN Orlen, Włodzimierza Kar-
pińskiego, Ministra Skarbu Państwa, 
Janusza Piechocińskiego, Ministra 
Gospodarki i Donalda Tuska, pre-
miera,  skrytykowali obecny zarząd 
z prezesem Krzysztofem Wasielew-
skim na czele.
   - Aktualna sytuacja w spółce przy-
pomina typowy układ kolesiowski, 
który powoduje świadome bądź 
nie niszczenie renomowanej firmy- 
twierdzi poseł Marek Wojtkowski.
W liście parlamentarzyści przedsta-
wili Wasielewskiego jako osobę ma-
łostkową, nieprzewidywalną, mającą 

kłopoty z komunikacją z załogą. Pod-
dali w wątpliwość jego kompetencje. 
Główne zarzuty formułowane przez 
posłów i senatora wobec prezesa to: 
brak zaangażowania w sprawy spół-
ki, bierność podczas posiedzeń za-
rządu, zatrudnianie na stanowiskach 
średniego i wyższego szczebla osób 
niewykwalifikowanych. Przedstawi-
cielom Platformy Obywatelskiej nie 
podobają się także zmiany w struktu-
rach firmy, których konsekwencja to 
zwiększenie liczby dyrektorów.
    Bardzo ważną kwestią są trwające 
w Anwilu mediacje związków za-
wodowych z zarządem. Jak na razie 
nie udało się osiągnąć porozumienia 
w sprawie wzrostu wynagrodzeń dla 
pracowników w 2014 roku. Okazuje 
się, że największą bolączką jest wspo-
mniana wcześniej komunikacja.  - Na 
początku roku dostaliśmy terminarz 
comiesięcznych spotkań zarządu ze 
związkami zawodowymi. Ubole-
wam nad tym, że są one ciągle prze-
kładane. Jak dotąd odbyły się zaled-

wie dwa lub trzy takie spotkania. Nie 
mamy wiedzy na temat bieżącej sytu-
acji firmy. Ma to ogromny wpływ na 
nasze rokowania płacowe – wyjaśnia 
przewodniczący Międzyzakładowe-
go Związku Zawodowego Inżynie-
rów i Techników przy Anwilu S.A. 
Dariusz Maciejewski.
   Kilka dni temu związkowcy zwró-
cili się do prezesa Wasielewskiego 
z pismem dotyczącym udrożnienia 
komunikacji wewnątrz zakładu. W 
minioną środę odbyło się kolejne 
spotkanie władz ze związkowcami. 
Z naszych ustaleń wynika, że nie za-
padły podczas niego żadne konkretne 
decyzje.
   - Gdy zaczynaliśmy nasze rozmo-
wy, na prośbę mediatora postanowi-
liśmy nie wypowiadać się w mediach 
o kwestiach szczegółowych. Jestem 
człowiekiem, który dotrzymuje dane-
go słowa, jednak uważam, że podczas 
środowego spotkania zostałem obra-
żony przez prezesa. Po zakończeniu 
rozmów będę mógł się odnieść do 

wielu wątków sprawy z całą stanow-
czością – dodaje Maciejewski.
   Mediacje Wspólnej Reprezentacji 
Związkowej z zarządem firmy, która 
jest jednym z największych przed-
siębiorstw we Włocławku oraz miej-
scem pracy kilkuset mieszkańców 
naszego regionu mają się zakończyć 
15 maja.  
   Biuro prasowe PKN Orlen, do 
którego zwróciliśmy się z prośbą 
o komentarz zapewniło, że Rada 
Nadzorcza Anwil S.A. przeanalizuje 
treść listu włocławskich parlamenta-
rzystów. A o wnioskach tej analizy 
poinformuje nadawców. 
  Z biura prasowego Kancelarii Pre-
zesa Rady Ministrów otrzymaliśmy 
informację, że list zostanie przeka-
zany do Ministra Skarbu Państwa z 
prośbą o ustosunkowanie się do jego 
treści.
Do tematu zatem wrócimy.

Włocławscy parlamentarzyści Platformy Obywatelskiej – Domicela Kopaczewska, Marek Wojtkowski oraz 
Andrzej Person żądają od przewodniczącego Rady Nadzorczej Anwilu ustabilizowania sytuacji w firmie. Za-
rzucają zarządowi spółki niekompetencję a właścicielom niedostateczny nadzór.

Ostra krytyka zarządu Anwilu
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I ANGLII
UL BUDOWLANYCH 17

REWELACYJNE 
CENY!

tel. 605 210 623

   Najważniejszą, a zarazem 
najbardziej dokuczliwą dla wło-
cławian jest przebudowa drogi 
krajowej nr 1. Jednakże małymi 
krokami i ten remont zbliża się 
ku końcowi.
- Jeżeli chodzi o II etap przebu-
dowy drogi krajowej nr 1, to wy-
konawca w chwili obecnej przy-
stąpił do układania ostatniej już 
warstwy nawierzchni asfaltowej, 
tj. warstwy ścieralnej. Ponadto 
równolegle prowadzone są prace 
z zakresu instalowania elementów 
bezpieczeństwa ruchu drogowe-
go, jak również elementów oświe-
tlenia ulicznego - mówi Marek 
Wiliński z MZD we Włocławku.         
    Zakończenie prac na tym od-
cinku drogi i oddanie go do użyt-
ku ma nastąpić w połowie maja.   
Także na IV etapie przebudowy 
drogi krajowej nr 1, czyli na Pla-
cu Powstania Styczniowego prace 
przebiegają zgodnie z planem.
- Obecnie wykonawca prowadzi 
m.in. prace brukarskie i wykonu-
je czynności związane z układa-
niem warstw konstrukcyjnych na-
wierzchni jezdni – dodaje Marek 
Wiliński z MZD we Włocławku.

    Pod koniec maja nastąpi zmiana 
w organizacji ruchu. Wyremon-
towana część jezdni zostanie od-
dana do użytku, natomiast drogo-
wcy zajmą się przebudową oraz 
kładzeniem nowej nawierzchni 
na obecnie udostępnionym dla 
kierowców pasie ruchu.
   Termin zakończenia prac na IV 
i ostatnim już etapie przebudowy 
drogi krajowej nr 1 upływa w 
październiku.
Kolejnym remontem drogi, który 
doprowadza kierowców do furii 
jest przebudowa skrzyżowania 
ulic Królewieckiej ze Stodólną, 
na szczęście i tu czekają na wło-
cławian dobre wieści. Wykonaw-
cy tego remontu zobowiązani są 
do ukończenia tego zadania do 
30 maja br.
   Jeśli rzeczywiście wszystkie 
zaplanowane inwestycje zostaną 
zakończone na czas, to pierwszy 
raz od dawna mieszkańcy mia-
sta, będą mogli spokojnie wybrać 
się na zakupy samochodem i nic, 
może poza wydanymi pieniędz-
mi w sklepie, nie będzie w stanie 
ich zdenerwować.    
           

Wszystkie znaki na niebie i ziemi wskazują, że drogowcy 
dotrzymają ustalonych terminów, a maj okaże się zbawien-
nym miesiącem dla kierowców w naszym mieście.   

Wreszcie odkorkują 
nam nasze miasto!

   Miejskie Przedsiębiorstwo Ko-
munikacji wprowadziło właśnie 
nową usługę biletów elektronicz-
nych, która rozwiąże ten problem. 
Aby korzystać z aplikacji trzeba 
się zarejestrować na stronie www.
mobilet.pl
- Działa to tak jak telefon na kartę, 
tzw. prepaid.  Pasażer wcześniej 
wpłaca  na konto mobilet środki i 
instaluje aplikację. Wchodząc do 
autobusu naciska kilka przycisków 
i kupuje bilet. Ten bilet pojawia się 
na ekranie telefonu, w przypadku 
kontroli jest on równoważny ze 
skasowaniem papierowego  - wy-
jaśnia Andrzej Sołtysiak, dyrektor 
Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta
   Co jest ważne system mobilet, w 
odróżnieniu od wcześniej funkcjo-
nującego mPay, działa nie tylko na 
najnowszej generacji smartfonach, 
ale także na starszych telefonach 
z systemem symbian czy java. Do 
jego używania niezbędny jest jed-
nak dostęp do internetu.
   - Cały czas myślimy o tym, aby 
wprowadzać nowe udogodnienia. 
Instrukcje obsługi aplikacji będa za-
wieszone na przystankach autobu-
sowych. Informacje jak korzystać 
z usługi mobilet dostępne są też na 
stronie aplikacji oraz na www.mpk.
com.pl - dodaje Sołtysiak.
  Warto przypomnieć, że usługa 
mobilet już od pewnego czasu po-
zwala na płacenie za postój w stre-
fie płatnego parkowania za pomocą 
telefonu komórkowego.      
        

Nie ma w pobliżu kiosku a Ty 
nie masz biletu autobusowego? 
Nic nie szkodzi.

Papierowy bilet? 
Niekoniecznie

   Po czterech latach eksploato-
wania toyot yaris WORD ogłosił  
przetarg na wynajem kolejnych 
aut, bo  obecna umowa wygasa. 
Jednak  do dziś nie poznaliśmy 
wykonawcy tego zadania, choć 
pierwszy przetarg odbył się w 
marcu br., a kolejne dwa w kwiet-
niu.  
   - W zeszłym tygodniu ogło-
szono kolejne postępowanie 
przetargowe, jego zakończenie 
planowane jest na 15 maja. Mam 
nadzieję, że tym razem wyłoni-
my wykonawcę tego przedsię-
wzięcia. W specyfikacji przed-
miotu zamówienia zaszły pewne 
zmiany. Mianowice WORD re-
zygnuje z obecnej formy jaką był 
wynajem samochodów. Teraz 
mamy zamiar je kupić – mówi 
Jarosław Chmielewski, dyrektor 
WORD we Włocławku.
   Jak się okazało do trzech prze-
targów, jakie odbyły się do tej 
pory, zgłosił się tylko jeden po-
tencjalny wykonawca zadania. 
Ponadto jego oferta była cztero-

krotnie wyższa od obecnej.  Do 
tej pory WORD za użytkowanie 
samochodów wraz z ubezpie-
czeniem płacił  350 złotych mie-
sięcznie.  Dlaczego zatem deale-
rzy samochodów nie startowali 
w przetargach?
-  Być może cały problem polega 
na tym, że dealerzy nie chcieli 
inwestować tak dużej gotówki 
w zakup nowych aut od impor-
tera,po to by później odzyskiwać 
ją w ratach,  ale to już pytanie 
do dilerów - dodaje Jarosław 
Chmielewski, dyrektor WORD 
we Włocławku.
   Właściciele ośrodków szkole-
nia kierowców na rozstrzygnię-
cie przetargu czekają z niecier-
pliwością. Większość po zmianie 
samochodów egzaminacyjnych 
wymieni również swoją flotę, bo 
kursanci chcą uczyć się w takim 
modelu, w jakim zdają egzamin. 
Wymiana aut to jednak ogromny 
wydatek. A od modelu auta zale-
ży jak duży.
           

Już we wrześniu na włocławskich ulicach pojawią się 
nowe samochody, na których WORD będzie przeprowa-
dzał egzaminy praktyczne na prawo jazdy kat. B. 

Koniec z wynajmem, 
WORD chce kupić auta

   Ostatni odcinek A1, od Czer-
niewic do Kowala, kończyło 
konsorcjum firm, którego lide-
rem jest Salini Polska Sp.z o.o. 
Kwota za jaką podjęli się dokoń-
czenia budowy 34,5-km odcinka 
Czerniewice-Brzezie to 450 mln 
zł brutto, a 29,5-km fragmentu 
Brzezie-Kowal -  608 mln zł. 
Zgodnie z podpisanymi aneksami 

budowa ma się zakończyć 23 lip-
ca b.r. Do tego czasu mają zostać 
dokończone prace wokół trasy i 
wszystkie tzw. miejsca obsługi 
podróżnych - w Otłoczynie, Ka-
łęczynku, Machnaczu, Ludwi-
nowie i Lubieniu Kujawskim. Do 
momentu zakończenia prac prze-
jazd A1 będzie darmowy.   
 

Mnóstwo nerwów i niecierpliwe oczekiwanie. Po dwóch 
latach opóźnienia w końcu możliwy jest przejazd auto-
stradą z Łodzi do Gdańska.

Już śmigamy autostradą

Wiesz o czymś, o czym powinni wiedzieć 
czytelnicy Pulsu Regionu? 

SKONTAKTUJ SIĘ Z NAMI!

redakcja@pulsregionu.com.pl
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Nie przegap
14 maja nabór do klubu 

AKM Włocławek

14 maja 
klub sportowy AKM 

Włocławek zaprasza do 
starej Hali OSiR dziewczęta i 
chłopców wraz z rodzicami na 
spotkanie dotyczące naborów 
do grup sportowych koszyków-
ki dziewcząt i chłopców. Start 
godz.18.30

Pchełki w Czarnym Spichrzu

17 maja 2014 o 22:00

17 maja 
C z a r n y 
Spichrz zaprasza 
wszystkich na występ 
zespołu Pchełki. START 
Godz. 22 Wejście 10 zł

Otwarcie 
Centrum Kultury 

„Browar B.”

W niedzielę, 
11 maja 2014 roku 

odbędzie się uroczy-
stość otwarcia nowej 

przystani wioślarskiej
W programie sprinty skiffistów

 wyścig ósemek  sztafeta na er-
gometrze wioślarskim 4 x 500m, 
otwarte zawody na ergometrze 
wioślarskim dla mieszkańców na 
dystansie 250 m w trzech katego-
riach wiekowych: do 14 lat, od 14 
do 18 lat i powyżej 18 lat.

Otwarcie nowej przystani 
wioślarskiej 

Rozpoczęła się 
sprzedaż biletów na 
koncerty Lao Che, Shakin’ 
Dudi i „Pamparampa”! 18 maja o 
12.00 w sali widowiskowej „Browaru 
B.” Rodzinny Poranek z kwartetem 
Rampa - bilet 10 zł (dla 2 osób) i 7 zł 
(dla 1 osoby). 18 maja Lao Che zagra 
o 20.00 na dziedzińcu „Browaru B.” 

- bilet 10 zł.

TEMAT NUMERU

    Budowa nowoczesnej przy-
stani wodnej we Włocławku 
miała pochłonąć 33 mln 87 tys. 
zł. Finansowanie inwestycji  w 
pewnym momencie zostało za-
grożone. - Miasto praktycznie 
w całości wzięło na siebie ten 
ciężar - podkreślał w zeszłym 
roku Jacek Kuźniewicz, za-
stępca prezydenta Włocław-
ka.-  Taką sytuację odbieramy 
jako uchylanie się władz woje-
wództwa od dofinansowania 
budowy przystani. Moglibyśmy 
wybudować kilkanaście boisk, 
jednak pieniądze musieliśmy 
przeznaczyć na ten cel. Przykro 
nam, że władze województwa 
nie wywiązują się z obietnic i 
nie interesują Włocławkiem.

Jesteśmy na szarym końcu?

   W podobnym tonie wypo-
wiadali się radni SLD podczas 
ostatniej sesji Rady Miasta, 
kiedy to doszło do głosowania 
nad projektem uchwały przy-
znającej preferencyjne warunki 
korzystania z przystani przez 

Polski Związek Towarzystw 
Wioślarskich.
- Mieszkańcy Włocławka mó-
wią wprost, że marszałek wo-
jewództwa ma mieszkańców 
tej części regionu w „głębokim 
poważaniu” – podkreślał, nie 
bez złośliwości, Krzysztof Ku-
kucki, Przewodniczący Klubu 
Radnych SLD.- Od sześciu lat 
byłe województwo włocław-
skie jest na szarym końcu we 
wszystkich inicjatywach władz 
wojewódzkich. Liczy się przede 
wszystkim Toruń, bo to jest 
okręg wyborczy marszałka, a 
potem Bydgoszcz i na samym 
końcu Włocławek.

Marszałek obiecywał
 
   Prace budowlane miały za-
kończyć się 30 listopada 2013 
roku. Na przeszkodzie stanęły, 
kwestie finansowe. - Pieniądze 
na pewno zostaną przyznane 
– podkreślał w zeszłym roku 
Sławomir Kopyść, członek za-
rządu województwa kujawsko 
– pomorskiego. - Jest to duża 

kwota i nie znalazła się w bu-
dżecie województwa na ten rok. 
Środki prawdopodobnie znajdą 
się w przyszłorocznym budże-
cie. Na obietnicach jednak się 
skończyło. Problem z przyzna-
niem funduszy to tak naprawdę 
kwestia zakwalifikowania wy-
datków poniesionych na rzecz 
nowoczesnej przystani. 

To nie obiekt przyszkolny

  - Inwestycja nie mogła się 
znaleźć w projekcie RPO 3.1. 
Rozbudowa bazy sportowej 
województwa kujawsko-po-
morskiego, ponieważ nie speł-
niała kryteriów formalnych 
- mówi Marcin Drogorób, Na-
czelnik Wydziału Sportu Urzę-
du Marszałkowskiego w Toru-
niu.- W ramach tego projektu 
mogły być realizowane jedy-
nie inwestycje o charakterze 
przyszkolnym. Według tych 
kryteriów jedynie pięćdziesiąt 
procent działania obiektu by-
łoby przeznaczone dla dzieci i 
młodzieży szkolnej.

Jeśli zatem nie funkcja sporto-
wa, to jak Urząd Marszałkow-
ski zamierzał zakwalifikować 
całe przedsięwzięcie? 

Przystań antypowodziowa

- Na podstawie dokumentów 
uzyskanych od miasta Wło-
cławek dotyczących realizacji 
prac związanych z budową 
przystani stwierdzono, że ta in-
westycja wpisuje się w założe-
nia programu RPO 2.5. Rozwój 
infrastruktury bezpieczeństwa 
powodziowego - dodaje naczel-
nik Marcin Drogorób.
Wiele zapewnień, a kasy na 
razie brak. To jednak nie prze-
szkodzi w uroczystym oddaniu 
obiektu do użytku, które za-
planowano już  10-ego maja. 
W programie znalazło się wie-
le atrakcji. Przygotowano je z 
myślą o tych najmłodszych i 
starszych miłośnikach sportów 
wodnych.

                    

Batalia o brakujące 8 milionów na dofinansowanie przystani na Wiśle u ujścia Zgłowiączki trwa. Minister Sportu 
zapłacił, prezydent miasta dorzucił swoją pulę a marszałek województwa zastanawia się, jak to finansowo ogarnąć.

Przystań gotowa, 
marszałek nie płaci

  W dzisiejszych, trudnych pod 
względem znalezienia pracy, 
czasach ogromne znaczenie 
mają jakość i trafność kształ-
cenia. 
  Ukończenie studiów samo w 
sobie nie daje gwarancji za-
trudnienia, potrzebny jest też 
zapał oraz - coraz częściej - 

praktyka. Takie możliwości 
daje włocławskim studentom 
porozumienie podpisane mię-
dzy Wyższą Szkołą Humani-
styczo -Ekonomiczną a Uzdro-
wiskiem Wieniec.
   - Jak najbardziej na czasie 
są wszelkiego rodzaju sana-
toria, rehabilitacje. Myślę, że 

wspólnie z WSHE będziemy 
przygotowywać młodzież 
do tego, żeby znalazła pracę. 
Chciałbym, żeby była to praca 
dobrze opłacana, która będzie 
dawała radość. Jestem pew-
ny, że młodzi ludzie zaoferują 
pensjonariuszom to co najważ-
niejsze, czyli ciepło i fachową 
rehabilitację - mówi Krzysztof 
Grządziel, właściciel Uzdro-
wiska Wieniec.
  Sanatorium w Wieńcu jest 
obecnie rozbudowywane i mo-
dernizowane. Nowe obiekty 
mają zostać otwarte jeszcze 
w tym roku. Dzięki temu oko-
ło 900 pensjonariuszy będzie 
mogło w tym samym cza-
sie korzystać z wienieckiego 
uzdrowiska. Otwarcie nowych 
obiektów będzie się także wią-
zało z zatrudnieniem około 
200 nowych osób. Większość 
z nich to wykwalifikowany 
personel. 

  - My ze swojej strony prosi-
my o możliwość kształcenia 
młodych ludzi na praktykach. 
Ale z drugiej strony oferuje-
my to co dla nas najcenniejsze, 
czyli kadrę  i potencjał nauko-
wy, który może być wykorzy-
stany wspólnie z sanatorium 
w Wieńcu Zdroju - informuje 
prof. nadzw. dr hab. Stanisław 
Kunikowski, rektor WSHE.
  WSHE prowadzi studia pie-
lęgniarskie I i II stopnia już od 
kilku lat. Otwarty w tym roku 
akademickim kierunek fizjote-
riapia cieszy się ogromnym za-
interesowaniem. Absolwenci 
właśnie tych specjalności będą 
mogli liczyć na praktyki i pra-
cę w uzdrowisku w Wieńcu. 
  Więcej na temat postępów 
prac w uzdrowisku już dziś (9 
maja) na antenie Telewizji Ku-
jawy. Zapraszamy.

                  

Matura, studia i szara rzeczywistość bezrobotnego. Coraz częściej taki scenariusz pisze młodym ludziom samo 
życie. Studenci pielęgniarstwa i fizjoterapii z Włocławka dostali szansę by ich los wyglądał inaczej.

Sanatorium szansą dla... młodych
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   Dla niego i  wielu innych mi-
łośników literatury Maria Da-
nilewicz-Zielińska, urodzona 
w Aleksandrowie Kujawskim, 
tworząca przez długie lata na 
emigracji, do dziś pozostaje 
symbolem wierności małej 
Ojczyźnie. Dlaczego młode 
pokolenia tak mało o niej wie-
dzą?- W mojej ocenie to kon-
sekwencja życia na emigracji, 
tym samym brak jej prac na 
polskim rynku wydawniczym 
- stwierdza dr Adam Wró-
bel, językoznawca.- Jej opo-
wiadania, a potem powieść 
o wymiarze włocławskim ze 
znamiennym tytułem „Dom”,  
były wydane w latach 50-tych 
ubiegłego stulecia. To bardzo 
dawno i jednak czas nie działa 
na jej korzyść.
   Danielewicz-Zielińska to bi-

bliotekarka, pisarka, rozkocha-
na w Kujawach i jej przyrodzie,  
regionalistka. Wojna skierowa-
ła jej losy do  Francji i  Anglii. 
Schyłek swojego barwnego ży-
cia spędziła w Portugalii. Wło-
cławek o niej nie zapomniał.  
Stała się legendą Liceum im. 
Marii Konopnickiej, które od 
dwóch lat organizuje konkurs 
literacki jej imienia. W tym 
roku przybrał on charakter 
międzynarodowy.
- Ogromnie ucieszył nas fakt, 
że otrzymaliśmy odzew spoza 
granic kraju i to o dziwo, nie 
z Londynu czy Portugalii, lecz 
z Litwy, Ukrainy, Białorusi 
- podkreśla Aneta Jaworska, 
dyrektor LMK.- Mamy na-
dzieję, że dzięki temu konkur-
sowi nawiążemy stały kontakt 
i współpracę. Niewykluczo-

ne, że w przyszłości dojdzie 
w tym zakresie do wymiany 
młodzieży.
   Promocja miasta, przypo-
mnienie o walorach turystycz-
nych regionu, a także budowa-
nie świadomości narodowej 
młodych ludzi - to główne cele 
przyświecające konkursowi.
- To książki stanowiły chleb 
dla duszy, to one budowały 
mit Polaka-emigranta - dodaje 
Miłosz Kłobukowski, nauczy-
ciel języka polskiego w LMK.- 
Dzisiaj, kiedy młodzież coraz 
częściej wpatruje się w tablety, 
smartphony, kiedy żyjemy w 
cywilizacji obrazu należy po-
wrócić do słowa, czyli do tego, 
czego znamienitą reprezen-
tantką była Maria Danilewicz-
Zielińska.
                   

Nawet Litwini znają naszą Marię
Nasza pani Maria- tak zwykł o niej mawiać dr Adam Wróbel rozkochany 
w kujawskiej gwarze. 

  - W  tej chwili zaostrzenia aler-
gii powoduje pylenie drzew, traw i 
chwastów, co w efekcie daje objawy 
pyłkowicy, jakimi są zapalenia aler-
gicznego spojówek, alergicznego 
zapalenia nosa. W przychodniach, 
coraz częściej dostrzegamy pacjen-
tów załzawionych i kichających, bez 
gorączki, co pozwala nam przypusz-
czać, że mamy do czynienia z zapale-
niem alergicznym, a nie wirusowym 
czy bakteryjnym - mówi dr n.med. 
Jarosław Sokołowski, specjalista aler-
golog, pulmunolog z Włocławka.
   Wiosną narażeni jesteśmy również 
na wystąpienie tzw. alergii pokarmo-
wej. Spragnieni po całej zimie świe-
żych owoców i warzyw pochłaniamy 
ich duże ilości, co w efekcie może 
okazać się niebezpieczne dla naszego 
organizmu. Najważniejsze jednak jest 
to, abyśmy tylko na podstawie swo-
ich podejrzeń, sami nie nie stawiali 
diagnozy, to akurat powinien zrobić 
lekarz.
   - Dobrze przeprowadzony wywiad, 

czyli informacja pacjenta, który np. 
mówi, że zabiera się za sprzątanie w 
domu i wówczas dokucza mu łza-
wienie oczu, czy napady kichania, 
pozwala stwierdzić, iż mamy do 
czynienia z alergią. Jednak stosując 
terapię, zawsze wolimy opierać się 
na badaniach i tutaj polecamy testy 
skórne - alergenowe. Badamy rów-
nież krew pacjenta, czyli sprawdza-
my poziom immunoglobulin, które 
są decydujące w rozpoznaniu alergii 
- dodaje dr n.med. Jarosław Sokołow-
ski, specjalista alergolog, pulmunolog 
z Włocławka.
   Alergia może dotknąć osobę, która 
do tej pory nie była na nic uczulona. 
Choć jest uciążliwa, to można ją leczyć, 
dzięki czemu życie staje się łatwiejsze. 
Najważniejsze jednak by nie bagatelizo-
wać jej objawów i w odpowiednim cza-
sie udać się do specjalisty, bo jej skutki 
również potrafią być groźne dla nasze-
go zdrowia.                
                                  

Wraz z przyrodą do życia budzi się... alergia. Włocławianie 
borykają się z nią coraz częściej.

Ta choroba coraz częściej 
atakuje włocławian

   Jutro i w niedzielę warto wybrać się na nową przystań przy ul. Piwnej, 
u ujścia Zgłowiączki. Będzie mnóstwo atrakcji dla miłośników sportów 
wodnych i nie tylko. 
   W weekend 10-11 maja w godz. 16:00 – 22:00 odbędzie się otwarcie 
przystani przy ul. Piwnej. Na włocławian i ich gości będą czekać liczne 
atrakcje. Jutro ( sobota, 10 maja ): tor skimboardowy ( jazda na deskach 
po płytkiej wodzie ), trening na trampolinach; rowery wodne, które dają 
poczucie unoszenia się nad wodą; supy czyli deski z wiosłem, narty wod-
ne i wakeboard, czyli przemieszczanie się za łódką na desce podobnie 
jak na nartach wodnych; kajaki, wyścig smoczych łodzi, show na linach, 
pokazy z użyciem ognia, pokazy prac WOPR, Policji, Straży Pożarnej. 
W niedzielę 11 maja odbędą się m.in.: wyścig ósemek i otwarte zawody 
na ergometrach wioślarskich. 

Przystań przy Piwnej zaprasza 
na weekendowe atrakcje

   W weekend, 17 – 18 maja odbędzie się otwarcie Centrum Kultury 
„Browar B.” Bilety na koncerty są już w sprzedaży. 
   W sobotę i niedzielę 17 i 18 maja na dziedzińcu i w sali widowiskowej 
„Browaru B.” odbędą się w sumie trzy koncerty. Bilety można kupo-
wać od poniedziałku do piątku w godz. 9.00 - 18.00 w Centrum Kultury 
„Browar B.” przy ul. Łęgskiej - wejście od strony ul. Bechiego. W sobotę 
17 maja Shakin’ Dudi zagra o godz. 20.00 na dziedzińcu „Browaru B.” – 
koszt biletu 10 zł. W niedzielę 18 maja o godz.12.00 w sali widowiskowej 
„Browaru B.” odbędzie się Rodzinny Poranek z kwartetem Rampa – bi-
let 10 zł (dla 2 osób) i 7 zł (dla 1 osoby). Natomiast w niedzielę 18 maja o 
godz. 20.00 można się wybrać na koncert grupy Lao Che, która wystąpi 
na dziedzińcu „Browaru B.” – cena biletu wynosi 10 zł. Warto dodać, że 
w ramach otwarcia, nowe Centrum Kultury zachęca także do udziału w 
bezpłatnych Rodzinnych Warsztatach Twórczych i zwiedzania obiektu 
z przewodnikiem (obowiązują wcześniejsze zapisy). Szczegóły można 
znaleźć na stronie: http://ckbrowarb.pl/otwarcie-browaru-b/. 

   W dniach 24, 25 i 26 maja w Teatrze Impresaryjnym im. Włodzimierza 
Gniazdowskiego przy ul. Wojska Polskiego na miłośników sztuki sce-
nicznej czeka nie lada uczta. Zanosi się na powrót w wielkim stylu. 
   W sobotę i niedzielę 24 i 25 maja o godz. 18:00 zostanie zaprezentowa-
ne widowisko sceniczne ze scenariuszem i w reżyserii Jana Polaka: „...W 
żywym ciele, w oddechu, w głosie...wracamy!”. Natomiast w poniedzia-
łek 26 maja o godz. 19:00 włocławska publiczność będzie uczestniczyć w 
wydarzeniu scenicznym z udziałem Andrzeja Seweryna- artystycznego 
ojca chrzestnego Teatru Impresaryjnego. Będzie to znakomite przedsta-
wienie „Mój Molier”. Serdecznie zapraszamy.

W przyszłą sobotę i niedzielę Browar B. 
otworzy swoje podwoje

Andrzej Seweryn wystąpi we włocławskim 
teatrze. Wielkie otwarcie tuż tuż

Ekspresem
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. Jak to zrobić? To wyjątkowo 
proste. Na portalu www.ltvw-
loclawek.pl zamieszczane są 
artykuły dotyczące dokonań 
lokalych władz. Każdy można 
skomentować, do czego gorąco 
zachęcamy!
W pierwszej edycji naszego no-
wego cyklu o sukcesy i porażki 
pytamy wójtów Baruchowa, gmi-
ny Włocławek, Kowal i Lubanie.

Stanisław Sadowski, 
wójt gminy Baruchowo

   Zakup samochodu pożarnicze-
go dla OSP w Kłótnie, budowa 
ośrodka dydaktyczno – rekre-
acyjnego w Goreniu Dużym 
i otwarcie targowiska stałego 
w miejscowości Baruchowo 
są powodem dużej satysfakcji 
wójta Stanisława Sadowskiego, 
który podkreśla rolę funduszy 
zewnętrznych w realizacji po-
szczególnych projektów. - Każda 
inwestycja wymaga odpowied-
nich przygotowań. Ponad sześć-
dziesiąt procent naszych projek-
tów udało się zrealizować dzięki 
środkom zewnętrznym. Staramy 
się być skuteczni w pozyskiwa-
niu tych funduszy. Niedawne 
otwarcie targowiska w Barucho-
wie napełnia mnie dumą oraz 
przekonaniem, że konsekwencja 
i wiara w wykonywaną pracę 
mogą przynosić mieszkańcom 
wymierne efekty.
   Największym problemem dla 
Baruchowa okazała się być mo-
dernizacja oczyszczalni ścieków. 
Jaki jest tego powód ? - Jest to 
przedsięwzięcie, którego koszt 
należy szacować na cztery i pół 
miliona złotych, czyli prawie po-
łowę budżetu ogólnego. Dosko-
nale wiem, że budżet musi być 
zbilansowany, dlatego staram się 
podejmować odpowiedzialne de-
cyzje – wyjaśnia Sadowski.
   Zapytany o start w jesiennych 
wyborach oraz plany na przy-
szłość wójt odpowiada:- Mówiąc 
szczerze – zamierzam ubiegać 
się o stanowisko wójta gminy 
Baruchowo w najbliższych wy-
borach samorządowych. Należę 
do tych samorządowców, którzy 
mają długofalowy plan działania. 
Potrzebuję przynajmniej jeszcze 
jednej kadencji żeby dokończyć 
rozpoczęte projekty i inwestycje. 
Duże nadzieje wiążę z nowym 
rozdaniem środków unijnych, 
dzięki którym możemy rozwi-
jać naszą gminę. O planach na 
ewentualną następną kadencję 
nie chcę na razie mówić. Konku-
rencja nie śpi.

Sławomir Piernikowski, 
wójt gminy Lubanie

   Z kolei wójt Sławomir Pierni-
kowski z gminy Lubanie wśród 
swoich sukcesów mijającej ka-
dencji wylicza m. in.: budowę 
funkcjonalnego orlika, rozbudo-
wę sieci kanalizacyjnej, zakup 
samochodu ratowniczo – gaśni-
czego dla miejscowej straży po-
żarnej, czy rekultywację składo-
wiska odpadów komunalnych. 
Wójt Lubania duże nadzieje 
wiąże z przystąpieniem do pro-
jektu Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. - Tylko dzięki 
porozumieniu i współpracy moż-
na coś osiągnąć, dlatego głęboko 
wierzę w sens powstania tzw. 
„ZIT-ów”. Każda gmina liczy na 
różne inwestycje, w zależności od 
jej położenia i potrzeb. Jest szan-
sa na uzyskanie dużych środków 
zewnętrznych z puli na lata 2014 
– 2020. Poprzez wspólną pracę, 
wspólne problemy gmin będzie-
my mogli osiągnąć wcześniej za-
łożone cele.
   Sławomir Piernikowski nie 
ogłosił jeszcze oficjalnego stano-
wiska w sprawie ubiegania się o 
kolejną kadencję na stanowisku 
wójta gminy Lubanie. Z dużą 
dozą prawdopodobieństwa mo-
żemy jednak przyjąć, że stanie do 
walki w jesiennej kampanii.

Ewa Braszkiewicz, 
wójt gminy Włocławek

   Zdaniem Ewy Braszkiewicz, 
gmina Włocławek wykorzysty-
wała oraz wykorzystuje każdą 
okazję na pozyskiwanie środków 
zewnętrznych. -Składamy wszel-
kie możliwe wnioski na progra-
my unijne oraz krajowe i mamy 
w tym obszarze prawie stupro-
centową skuteczność. Dzięki 
temu nasza infrastruktura na 
przestrzeni ostatnich lat bardzo 
się wzbogaciła. Mam na myśli 
szczególnie uzbrojenie terenu, 
bazę edukacyjną, oświatową oraz 
kulturalną – mówi wójt gminy 
Włocławek Ewa Braszkiewicz.
   Powodem szczególnej satys-
fakcji jest dla pani wójt fakt, że 
w ciągu ostatnich kilkunastu lat 
gminie Włocławek przybyło po-
nad dwa tysiące mieszkańców. 
Dzięki środkom unijnym udało 
się ich zaktywizować. Wybu-
dowano lub wyremontowano 
świetlice. W wielu z nich reakty-
wowane zostały koła gospodyń 
wiejskich. - Istnieje duża potrze-
ba tworzenia lokalnych organiza-
cji. Ludzie chcą działać na rzecz 
swojego otoczenia, tworząc w ten 

sposób społeczeństwo obywatel-
skie - dodaje wójt.
   A z jakimi trudnościami musiała 
się zmierzyć Ewa Braszkiewicz?- 
Nasza gmina jest w ciągłej roz-
budowie. Zrzucono na nas dużo 
zadań bez wsparcia finansowego. 
Generalnie sytuacja gmin w całej 
Polsce jest skomplikowana.My w 
odróżnieniu od niektórych gmin 
nie odbieramy zwolnień podatko-
wych, które wypracowano w po-
przednich latach. Chodzi głównie 
o podatek od podłogi. Nie chce-
my, by nasi mieszkańcy ponosili 
dodatkowe koszty – przekonuje 
wójt.
   Dobiegająca końca kadencja 
przyniosła również pewne trud-
ności. Jedną z nich była budowa 
hali sportowej w Smólniku. In-
westycję rozpoczęto w jednym 
programie unijnym, natomiast 
zakończono w innym.
- Urząd Marszałkowski bez na-
szej zgody przeniósł budowę hali 
do innego programu. Spowodo-
wało to wydłużenie płatności. 
Ponad rok czekaliśmy na refun-
dację. Zmiana spowodowała ob-
niżenie dofinansowania, które 
ostatecznie wyniosło zaledwie 
trzydzieści procent – wyjaśnia 
Ewa Braszkiewicz.
   Zamierza ona wystartować w 
listopadowych wyborach samo-
rządowych i ubiegać się o kolejną 
kadencję. Jest zwolenniczką pro-
jektu Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. Jakie ma plany 
na ewentualne następne cztery 
lata ?
- Chcę konsekwentnie realizować 
obraną drogę. Moje priorytety na 
następne lata to rozbudowa sie-
ci kanalizacyjnej, budowa hali 
sportowej w Kruszynie oraz we 
współpracy z miastem Włocła-
wek wymiana autobusów – de-
klaruje obecna wójt.

Stanisław Adamczyk, 
wójt gminy Kowal

   - Nie mam w zwyczaju obiecy-
wać ludziom rzeczy nierealnych. 
To moja druga kadencja na sta-
nowisku wójta i jest mi o tyle ła-
twiej, że wiem na co mogę pozy-
skać środki i jak je wykorzystać. 
Dobrze wiem, że wszystkich nie 
da się zadowolić. Uważam jed-
nak, że wprowadziłem do gminy 
maksymalną ilość pieniędzy – 
mówi Stanisław Adamczyk, wójt 
gminy Kowal.
   W gminie Kowal duży nacisk 
kładzie się na gospodarkę wodno 
– ściekową. W tym zakresie były 
wcześniej bardzo duże zaniedba-
nia. Powstało ponad dwieście 

nowych oczyszczalni ścieków. 
Ukończona została również sieć 
kanalizacji dla Gołaszewa.
- Planujemy budowę czterystu 
przyzagrodowych oczyszczalni 
ścieków. Dotychczas wykonali-
śmy dwieście pięćdziesiąt z nich. 
Są to nowoczesne oczyszczalnie 
z tzw. systemem całkowitego 
oczyszczenia. Nasza gmina zbliża 
się do siedemdziesięciu  procent 
skanalizowania, co w skali gmin 
wiejskich jest niesamowite – pod-
kreśla Stanisław Adamczyk.
   Gmina Kowal wzbogaciła się 
o nowoczesne ciągniki, które są 
pomocne przy odśnieżaniu chod-
ników czy rozsypywaniu piasku. 
Zakupiono również nowoczesne 
samochody ciężkiego typu dla 
jednostek Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Gołaszewie, Grabkowie 
oraz Rakutowie. Są ekologicz-
ne, posiadają pługi ekologiczne, 
dzięki czemu znakomicie spraw-
dzają się w trudnych warunkach 
zimowych.
   Dzięki skuteczności w pozy-
skiwaniu środków zewnętrznych 
udało się wyremontować siedem 
świetlic, które spełniają wszelkie 
wymogi – są czyste, nowoczesne, 
umeblowane. Do użytku został 
oddany orlik w Grabkowie. Uda-
ło się także zbudować wiele dróg 
(m.in. „schetynówkę” z gminą 
Włocławek).
   Dużym problemem są dla wielu 
gmin braki wody. Nie inaczej jest 
w gminie Kowal. Trwają prace 
nad modernizacją gospodarki 
wodnej. Ambicją wójta jest, by w 
przyszłości żaden z mieszkańców 
nie uskarżał się na brak wody.
- Modernizujemy ujęcie wody 
w Dębniakach, gdzie odwierco-
no nowe studnie. Woda w stanie 
surowym została zbadana przez 
włocławski sanepid i jest znacz-
nie lepsza. Na początku czerwca 
planujemy całkowite oddanie 
obiektu do użytku. W ten sposób 
wschodnia część gminy będzie 
miała problem braku wody za 
sobą – zapewnia Adamczyk.
   Obecny wójt również zamierza 
ubiegać się o kolejną kadencję. 
Jakie przedsięwzięcia chciałby 
zrealizować ?
- Czuję się zobowiązany do startu 
w kolejnych wyborach. W przy-
szłości chciałbym skupić się na 
budowie kolejnych dróg. Ważne 
jest także ocieplenie oraz wymia-
na dachu Szkoły Podstawowej w 
Grabkowie. Na 2016 rok planuje-
my budowę Sali gimnastycznej 
dla Zespołu Szkół w Grabkowie.
               

Oceń z nami władze!

Niebawem rozpocznie się lokalna walka o najwyższe stanowiska samorządowe. Warto już teraz zacząć rozliczać wójtów
 i burmistrzów z obietnic wyborczych. 

Oceniamy na www.ltvwloclawek.pl.

NA SPORTOWO!
Wzdłuż Wisły 
od źródeł do morza
   Wiślana Trasa Rowerowa to 
ogólnopolski projekt łączący 
osiem województw, którego celem 
jest utworzenie ponad tysiąc ki-
lometrowego szlaku rowerowego 
wzdłuż Wisły.10 maja, podczas 
jej oficjalnego otwarcia, jednocze-
śnie we Włocławku, Grudziądzu, 
Toruniu i Bydgoszczy rozpoczną 
się rajdy.W kujawsko - pomorskim 
trasa biegnie po obu brzegach 
królowej polskich rzek, od okolic 
Dobrzynia nad Wisłą aż za Gru-
dziądz. Prawobrzeżna część szlaku 
ma 212 km długości, lewobrzeżna 
- 238. Inauguracja Wiślanej Tra-
sy Rowerowej to szansa zarów-
no na dokładne jej poznanie jak i 
wspólne spędzenie wolnego czasu. 
Organizatorzy w 4 miastach wo-
jewództwa zaplanowali bowiem 
krótkie rajdy rodzinne. - Impreza 
rozpocznie się o godz. 11:00 na 
parkingu przy byłych Zakładach 
URSUS (ul. Przemysłowa). Tra-
sa wycieczki przebiegać będzie 
m.in. ul. Leśną, ul. Okrężną, ul. 
Ogniową aż do bulwarów - infor-
muje Rafał Sobolewski, kierownik 
przedstawicielstwa we Włocław-
ku Urzędu Marszałkowskiego w 
Toruniu.
   W imprezie może wziąć udział 
każdy wielbiciel dwóch kółek. 
Aby wystartować wystarczy wy-
pełnić formularz zgłoszeniowy na 
stronie sts-timing.pl/otwarcieszla-
ku lub zapisać się pod nr tel 54 235 
67 10. Na uczestników rajdu cze-
kają bezpłatne pakiety startowe i 
szereg atrakcji.
- Będą to atrakcje różnego rodzaju. 
Ta, na której nam mocno zależy to 
zapoznanie z ideą wiślanego szla-
ku rowerowego. A taka bardziej 
spektakularna dla uczestników 
to nagrody rzeczowe, m.in. rower 
oraz zestawy: kask rowerowy i bi-
don - dodaje Sobolewski.
Na mecie rajdu, czyli włocławskich 
bulwarach, o godz. 12 odbędzie 
się piknik. A najliczniej zgłoszona 
grupa otrzyma nagrodę specjalną 
- puchar ufundowany przez mar-
szałka województwa.

MOW  mistrzem
   Podczas XXIX edycji Mistrzostw 
Polski Młodzieżowych Ośrodków 
Wychowawczych w tenisie stoło-
wym bezkonkurencyjni okazali 
się przedstawiciele Włocławka. 
Podopieczni Mirosława Pstrągow-
skiego zwyciężyli w turnieju in-
dywidualnym oraz drużynowym.
We Włocławku po raz szesnasty 
z rzędu zorganizowano turniej 
finałowy.- Turniej jest kontynu-
acją wieloletniej tradycji. Bywały 
lata, że rywalizacja była bardziej 
wyrównana. W tegorocznych roz-
grywkach mieliśmy problem tylko 
z dwoma ośrodkami. Muszę przy-
znać, że aktualnie wśród placówek 
wychowawczych Włocławek stoi 
najwyżej – mówi opiekun zwy-
cięzców Mirosław Pstrągowski.
   Warto podkreślić, że reprezen-
tanci Włocławka: Mikołaj Sło-
miński, Maciej Pasiewicz oraz 
Szymon Zgutka trenują tę trudną, 
techniczną dyscyplinę sportu zale-
dwie od roku. W rozgrywkach eli-
minacyjnych udział wzięło ponad 
pięćdziesiąt ośrodków. Do finału 
zakwalifikowało się siedem.
- Na pewno zwycięstwo w turnie-
ju nie było łatwym zadaniem. Z 
każdym rywalem gra się inaczej 
i nikogo nie można lekceważyć – 
dodaje Maciej Pasiewicz.
Turniej indywidualny również 
zdominowali gospodarze. Mi-
strzem Polski został Słomiński, 
natomiast na najniższym stopniu 
podium stanął Pasiewicz.
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TARTAK
RYBNICA

KONKURENCYJNE CENY
GWARANCJA USŁUG

NAJWYŻSZEJ JAKOŚCI
SPRZEDAŻ WIĘŹBY DACHOWEJ
PRODUKCJA PALET-SPRZEDAŻ

SPRZEDAŻ TARCICY

Marcin i MarzenaWiśniewscy
87-800 Włocławek
ul Spokojna 36a
tartakrybnica@neostrada.pl

tel: 54 233 24 84
FAX: 54 233 29 92

W ciągłej sprzedaży  
i dostępne od ręki,  
posiadamy ponad

40 zlewozmywaków, 
 
120 baterii łazienkowych  
i zlewozmywakowych, 

ponad 40 umywalek, kilkanaście 
modeli grzejników łazienkowych 
oraz   węże do kuchni 
gazowych od 0,5 do 3 m.

Meble łazienkowe 
pod wymiar !

Więcej informacji na stronie:

www.elbud-wysz.pl

DODATEK BUDOWLANY

   Wiosna to świetny moment na zmiany w 
mieszkaniu. Jest już na tyle ciepło, że moż-
na otworzyć na oścież okna i przewietrzyć 
mieszkanie. Po długiej zimie cieszymy się z 
poprawy pogody i mamy ochotę na zmiany. 
Mamy także siły na podejmowanie decyzji 
związanych z wystrojem, na malowanie i 
na przestawianie mebli.      Oczywiście nie 
musimy dokonywać w mieszkaniu spek-
takularnych zamian. Są bowiem inne spo-
soby na odświeżenie i odnowienie domu, 
a przede wszystkim na wprowadzenie do 
niego wiosny.

Malowanie

   Na wiosnę warto zmienić coś w swoim 
domu. Pomalowanie i odświeżenie ścian 
pozwoli na uzyskanie ciekawego efektu. 
Zanim zabierzemy się za same malowanie 
warto dobrze zastanowić się nad kolorem, 
który trzeba uzyskać. Dzięki malowaniu 
ścian pomieszczenie zyska nowy charakter. 
A jeśli jeszcze przestawimy meble, to zy-
skamy całkiem nowe wnętrze. Możemy też 
zainwestować trochę pieniędzy i kupić jakiś 
ciekawy mebel, który odmieni nasz pokój.

Dodatki

   W sklepach czy w internecie możemy 
kupić ciekawe, wiosenne dodatki. Mogą 
to być zasłonki, firanki, narzuty na kana-
pę, kwiaty . Na starą kanapę wystarczy 
położyć ciekawą, zieloną narzutę, na to 
poduszki w ciekawe wzory i już możemy 
poczuć wiosnę w naszym mieszkaniu. 
Do kuchni możemy dokupić kolorową 
zastawę czy garnki w wiosenne kwiaty. 
Do tego wystarczą sztućce i  i kubki w  
jaskrawych kolorach. 

Wiosna to czas zmian. Na lepsze. Nie musimy się jednak ograniczać jedynie do nas samych – warto 
zadbać również o otaczającą nas przestrzeń. 

Wiosną czas na remont! Zaprezentuj swoją firmę w Pulsie Regionu!
 Niech Twoją firmę poznają wszyscy mieszkańcy!

Nasz zasięg i nakład gwarancją Twojego sukcesu!
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    Konkurencja jest silna. Nume-
ry 1 na listach należą głównie 
do znanych osób: PiS - Kosma 
Złotowski, PO - Jan Vincent 
Rostowski, SLD-UP Janusz 
Zemke,  PSL - Eugeniusz Kło-
potek, Twój Ruch - Kazimiera 
Szczuka. Mniej znany Maciej 
Marzec - bydgo-
ski prawnik jest 
„jedynką” Polski 
Razem Jarosława 
Gowina, zaś listę 
Solidarnej Polski 
otwiera Ireneusz 
Stachowiak, za-
stępca prezyden-
ta Inowrocławia.
   Wśród kandydatów PiS są też 
m.in. Marzenna Drab, była po-
słanka i była wojewoda kujaw-
sko-pomorska, Jacek Zająkała, 
były wójt Kikoła oraz Joanna 
Borowiak - radna Rady Miasta 
we Włocławku. Tuż za liderem 
listy PO pojawia się nazwisko 

Otylii Jędrzejczak, pływaczki 
i mistrzyni olimpijskiej, której 
rodzice mieszkają w powiecie 
włocławskim. Eurodeputowany 
Tadeusz Zwiefka zajmuje tym 
razem trzecią pozycję, zaś na 
piątej jest włocławianin Sławo-
mir Kopyść, członek zarządu 

województwa.
   Milioner Krzysztof Grządziel, 
przedsiębiorca z Włocławka i 
wieloletni radny Rady Miasta, 
zajmuje czwartą pozycję na li-
ście SLD-UP. Jest tu również 
Jan Wadoń z powiatu lipnow-
skiego, radny sejmiku.
   Ciekawie układa się lista Pol-

skiego Stronnictwa Ludowego, 
na której mamy m.in. posłów 
Eugeniusza Kłopotka i Zdzisła-
wa Sosnowskiego, wojewodę 
Ewę Mes, wicemarszałka Da-
riusza Kurzawę, byłą marszałek 
Sejmu RP Ewę Kierzkowską, 
pochodzącą z Włocławka. W 

wielkiej polityce debiutuje 
starosta lipnowski Krzysz-
tof Baranowski, wiceprze-
wodniczący zarządu woje-
wódzkiego PSL.
   Włocławski ślad na liście 
Twojego Ruchu to Jarosław 
Wojtas, 31 lat, politolog, 
pedagog i publicysta. Ab-

solwent II LO we Włocławku, 
studiów magisterskich i doko-
ranckich na Uniwersytecie Mi-
kołaja Kopernika. Twój Ruch 
wzmacnia również poseł Ma-
ciej Wydrzyński.

                                          

Czy kandydatom z Kujaw i Pomorza uda się po raz kolejny uzyskać aż trzy mandaty do Europarlamentu, jak podczas minionych wyborów?

Kto walczy o fotel europosła?

Głosujemy już
25 maja.
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ZIELEN MIEJSKA

zaufaj naszemu doświadczeniu

CENTRUM USŁUG POGRZEBOWYCH
Oferujemy:

Całodobowy odbiór zwłok z domów i innych miejsc zgonu• 
 Przewóz zwłok, trumien, urn na terenie kraju i Europy• 
 Przechowywanie zwłok we własnych chłodniach• 
 Obsługę uroczystości pogrzebowych zmarłych różnych wyznań • 
religijnych oraz świeckich
na dowolnym cmentarzu w kraju• 
 Kondukty pogrzebowe• 
 Bezgotówkowe rozliczanie kosztów pogrzebu w ramach zasiłku ZUS• 
 Załatwianie formalności urzędowych: USC, ZUS, SANEPID • 
Przygotowywanie zwłok do pogrzebu, w tym:• 

tanatopraksię zwłok• 
 ekshumacje zwłok• 
 spopielanie zwłok• 

Sprzedaż nisz urnowych w kolumbariach• 

Proponujemy:
 Duży wybór trumien i urn• 
 Oryginalne wzory wieńców i wiązanek• 
 Nekrologi, tabliczki i klepsydry• 
 Budowę grobowców• 
 Różnorodną oprawę muzyczną   • 
(organy, trąbka, orkiestra)
 Lokale na organizację stypy• 
 Przyjęcie zlecenia na przewóz  • 
uczestników pogrzebu

ul. Wieniecka 35, 87 - 800 Włocławek

601 624 135
54 412 16 36

    

     Dzięki interwencji 
dziennikarzy Medialnego Cen-
trum Kujaw kobieta może już 
spać spokojnie.
   Pani Teresa ma 82 lata i miesz-
ka sama. Nie miała kogo prosić 
o pomoc w trudnej walce o spo-
kojne życie we własnym miesz-
kaniu. Jej ostatnią deską ratunku 
był telefon do naszej redakcji

- Mój koszmar trwa już kilka 
miesięcy. Jednak od 8 marca 
sytuacja zaczęła być naprawdę 
dramatyczna. Około godziny 
22.00 zauważyłam, że woda 
cieknie po ścianie, szafce,  za-
lało mi cały sufit. Zadzwoni-
łam do spółdzielni, pojawił się 

specjalista, który stwierdził, 
że coś jest nie tak z instalacją 

wodno-kanalizacyjną u mojego 
sąsiada – mówiła pani Teresa 
Jankowska – Kowalczyk.
Pani Teresa wielokrotnie zwra-

cała się z prośbą o pomoc do 
Spółdzielni Mieszka-

niowej Zazamcze, 
by ta wpłynęła 
na uprzykrzają-
cego jej życie 
lokatora. Do 
28 marca 
wyznacza-

no termin naprawy wszelkich 
usterek wodno-kanalizacyjnych 
w jego mieszkaniu. Jednak pomi-
mo pisemnego upomnienia admi-
nistratora budynku lokator nie za-
stosował się wówczas do zaleceń.
   SM Zazamcze zapewniła nas 
jednak, że sprawa jest przez nich 
dobrze znana i monitorowana. 
Dzień po naszej interwencji 

odbyły się oględziny w miesz-
kaniu sąsiada pani Teresy, które 
jednoznacznie ustaliły, iż to on 
ponosi pełną odpowiedzialność 
za zalewanie sąsiadki.
   Tydzień później ekipa remon-
towa usunęła usterkę, która 
przez ponad rok uprzykrzała ży-
cie starszej kobiety.
   - Po państwa interwencji spra-
wa zaczęła nabierać tempa. Pół-
tora roku prosiłam sama, na nic, 
a  kilka dni od państwa wizyty 
problem rozwiązano. Także bar-
dzo serdecznie dziękuję za po-
moc. W końcu od trzech tygodni 
w moim domu leci woda, tylko 
wtedy, gdy sama odkręcę kran 
– dodaje pani Teresa Jankowska 
– Kowalczyk.
   Na szczęście ta sprawa zakoń-
czyła się happy endem, szkoda 
tylko, że zwykłe sąsiedzkie roz-
mowy nie wystarczyły, a inter-
weniować musiały media.    
Ale właśnie po to jesteśmy, by 
nie tylko mówić o nieszczęściu, 
ale i pomagać z niego wyjść.

    
           

W połowie kwietnia do naszej redakcji zgłosiła się zrozpaczona mieszkanka Włocławka, która 
od ponad roku bezskutecznie walczyła z sąsiadem notorycznie zalewającym jej mieszkanie.

Pomagamy, po to jesteśmy

MASZ PROBLEM? DZWOŃ!  Nasi dziennikarze są dla Ciebie!
54 231 17 77

   Jest to najwyższy poziom między-
uczelnianych rozgrywek koszykar-
skich w Stanach Zjednoczonych.
- Chęć wyjechania do Stanów Zjed-
noczonych była we mnie od zawsze. 
Myślę, że jest to marzenie każdego 
chłopaka, który zaczyna swoją 
przygodę koszykarską w Polsce. Je-
den z trenerów pomógł mi znaleźć 
szkołę w USA. Dzięki niemu udało 
mi się wypromować oraz zdobyć 
stypendium sportowe – mówi Filip 
Nowicki.
   Na przełomie marca i kwietnia 
Nowicki wraz z najlepszymi za-
wodnikami z amerykańskich szkół 
wziął udział w mocno obsadzonym 
międzynarodowym turnieju w 
Chinach. Ze średnimi statystykami 
na poziomie dwunastu punktów 
oraz ośmiu zbiórek został wybrany 
do pierwszej piątki turnieju.

   O mierzącego dwieście osiem 
centymetrów wzrostu zawodnika 
zabiegały najbardziej prestiżowe 
uczelnie w Stanach Zjednoczonych. 
Wybór padł na uczelnię Sacred He-
art z okolic Nowego Jorku.
- Miałem około dziesięciu ofert z 
różnych szkół. Każdy zawodnik 
ma szansę wizytować szkołę przed 
swoim wyborem. Panująca atmos-
fera oraz rozmowa z głównym tre-
nerem przekonały mnie do wyboru 
tej właśnie placówki – wyjaśnia 
Nowicki.  
   Młody koszykarz nie spoczywa 
na laurach i zapowiada walkę o 
tytuł zawodnika roku. Jego droga 
pokazuje, że jasno wyznaczony cel, 
siła charakteru oraz konsekwencja 
w działaniu mogą pomóc w realiza-
cji ambitnych wyzwań.
                 

Filip Nowicki, były zawodnik AKM Włocławek będzie 
występował w pierwszej dywizji NCAA.

Amerykański sen Filipa
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     Tego samego dnia zwodowano 
także drugi prom – Wacława II, 
który zacumowany na przystani 
pełni funkcję letniej kawiarenki. 
O ile o los tej ostatniej możemy 
być spokojni, o tyle przeprawa 
promowa jest mocno w tym 
roku zagrożona. Istnieje duże 
prawdopodobieństwo, że prom 
w ogóle nie odbije od brzegu.   
    A wszystko przez to, że po-
wiat aleksandrowski nie jest w 
stanie dojść do porozumienia z 
miastem Nieszawą. Ten pierw-
szy co prawda odpowiada za 

przeprawę promową, która jest 
przedłużeniem drogi powiato-
wej, jednak właścicielem jed-
nostki pływającej jest Nieszawa. 
Dotychczas wyglądało to w ten 
sposób, że powiat podpisywał z 
miastem porozumienie, na mocy 
którego przekazywał mu prowa-
dzenie przeprawy. Za tym szły 
pieniądze. Powiat przelewał na 
konto Nieszawy dotację na ten 
cel. 
     Problemy pojawiły się w ubie-
głym roku, kiedy to burmistrz 
Nieszawy nie podpisał porozu-
mienia. Miasto prowadziło prze-
prawę promową, obciążając tym 
samym własny budżet. Zwróci-
ło się zatem do powiatu o wy-
płacenie dotacji. Ten odmówił 
uzasadniając, iż najpierw musi 
zostać podpisane porozumienie. 
Do końca ubiegłego roku bur-
mistrz Nieszawy Marian Tuło-
dziecki takiego porozumienia 
nie podpisał.  

     W tym roku sytuacja jest jesz-
cze gorsza. Porozumienia nie 
ma i wszystko wskazuje na to, 
że szybko nie będzie. Nieszaw-
ski ratusz uzależnia podpisanie 
porozumienia od wypłacenia 
przez powiat dotacji za ubiegły 
rok. Z kolei ten ostatni twierdzi 
konsekwentnie, że nie może tego 
zrobić bez podpisania umowy. 
Tak stanowią przepisy. Ponad-
to wcześniej, obie rady muszą 
podjąć stosowne uchwały. Jak to 
jednak zrobić, skoro w Niesza-
wie posiedzenia Rady Miejskiej 
nie odbywają się? 
     Kiedy zatem nieszawski 
prom ruszy? Wychodzi na to, 
że jak śpiewał Łazuka - „tego 
nie wie nikt”. Tym bardziej, że 
ostatnio władze Nieszawy ogło-
siły przetarg  na remont promu, 
który, jak się łatwo domyślić, 
też trochę potrwa.  
    

Pod koniec kwietnia zwodowano w Nieszawie prom (na zdjęciu), który łączy dwa 
brzegi Wisły i jest jednocześnie największą atrakcją turystyczną miasteczka. 

Czy prom jeszcze wypłynie?

   Projekt ma na celu wsparcie 
urzędów administracji samo-
rządowej w Polsce w realizacji 
konstytucyjnej i unijnej zasady 
równości i polityki równego trak-
towania, w tym przeciwdziałania 
dyskryminacji ze względu na 
rasę, pochodzenie etniczne, na-
rodowość, religię, wyznanie i po-
glądy, wiek, orientację seksualną, 
niepełnosprawność oraz płeć. 
     W tym m. in. celu w aleksan-
drowskim ratuszu  wprowadzono 
zarządzeniem burmistrza we-
wnętrzną politykę antydyskry-
minacyjną i antymobbingową. 
Aleksandrów  przystąpił także 
do Europejskiej Karty Równości 
Kobiet i Mężczyzn w Życiu Lo-
kalnym i tym samym znalazł  się 
w gronie ponad tysiąca samorzą-
dów w całej Europie, popierają-
cych powyższe standardy.  Alek-
sandrów Kujawski jest drugim 
polskim samorządem (po Nysie), 
które zdecydowało się podpisać 
ten dokument. Karta jest ważnym 
i innowacyjnym instrumentem, 
za pomocą którego umożliwiono 
samorządom realne wprowadze-
nie w życie idei równouprawnie-
nia płci. 
     W związku z bardzo aktyw-
nym uczestnictwem aleksandrow-

skiego ratusza  we wspomnia-
nym  projekcie, uzyskał on tytuł 
„Ambasadora Równości”. Jest on 
przyznawany urzędom wyróżnia-
jącym się pod względem realiza-
cji polityki równości.  
     Dodatkowo kapituła konkursu 
przyznała aleksandrowskiemu 
urzędowi tytuł „Równy Urząd”. 
Uroczyste rozstrzygnięcie ry-
walizacji i wręczenie nagród od-
było się niedawno w Warszawie, 
podczas konferencji wieńczącej 
projekt. Współorganizatorem 
wydarzenia był Pełnomocnik 
Rządu ds. Równego Traktowa-
nia. W związku z uzyskanym 
tytułem, burmistrz miasta dr 
Andrzej Cieśla (na zdjęciu pod-
czas prezentacji wyróżnienia) 
wystąpił na konferencji i opo-
wiedział o    planach  i zamie-
rzeniach aleksandrowskiego 
magistratu w zakresie wdraża-
nia polityki równości. 
     Warto dodać, że projekt 
„Równość standardem dobrego 
samorządu” realizowany jest 
przez Stowarzyszenie Polskie 
Towarzystwo Prawa Antydy-
skryminacyjnego, Fundację 
Feminoteka, Instytut Doskona-
lenia Administracji i Biznesu 
„Laudator”, Uniwersytet w Ma-

ceracie (Włochy), Miasto Van-
taa (Finlandia) i Stowarzyszenie 
Fińska Liga Praw Człowieka 
(także Finlandia).   
     

Od 2012 roku Urząd Miejski w Aleksandrowie Kujawskim jest uczestnikiem 
projektu „Równość standardem dobrego samorządu”.

Aleksandrów „Ambasadorem”

   Otrzymali je:- Marcin Świąt-
kowski - członek kadry narodo-
wej Vovinam Viet Vo Dao, III 
miejsce na mistrzostwach świata 
w Paryżu, Mistrz Polski w ka-
tegorii Thi - Dau, zdobywca I 
miejsca w Pucharze Polski Amo-
torskiego MMA w kategorii BJJ 
NO GI początkujących do 87,9 
kg.
   - Zuzanna Chojnacka, Olivia 
Kotsikos, Oliwia Kulpa i Mar-
celina Maciejewska - III miejsce 
w Mistrzostwach Kujawsko-Po-

morskiego Związku Piłki Nożnej 
w kategorii młodziczek; członki-
nie kadry województwa U-13,
- Artur Drążek – członek ka-
dry narodowej Vovinam Viet 
Vo Dao, uczestnik mistrzostw 
świata w Paryżu, Mistrz Polski 
w kategorii Chi Vat, zdobywca II 
miejsca w Pucharze Polski Amo-
torskiego MMA w kategorii K1 
Rules do 71 kg oraz II pozycji  w 
Mistrzostwach Polski Centralnej 
Viet boxing,
- Jakub Dwojak, Filip Eizenchart 

i Sebastian Fido - uczestnicy 
Krajowego Finału Igrzysk Mło-
dzieży Szkolnej w unihokeju, 
także  finału wojewódzkiego w 
rozgrywkach piłki nożnej oraz 
finału wojewódzkich rozgrywek 
Turnieju Orlika o Puchar premie-
ra Donalda Tuska,
     Uroczyste podpisanie umów 
ze sportowcami, którzy godnie 
reprezentują Aleksandrów w róż-
nych zawodach i turniejach, odby-
ło się niedawno w aleksandrow-
skim ratuszu.                       

Nie od dziś wiadomo, że sport jest doskonałą formą promocji. Także miast. Dostrzeżo-
no to  również w Aleksandrowie Kujawskim. Kilka dni temu burmistrz Andrzej Cieśla 
przyznał stypendia dla wyróżniających się aleksandrowskich sportowców. 

Sportowcy ze stypendiami    

    Przede wszystkim należy od-
notować powrót na czoło klasy-
fikacji „na tak” starosty Wioletty 
Wiśniewskiej. 
  Dotychczasowy lider Lotfi 
Mansour osunął się na siódmą 
pozycję. Tuż za panią starości-
ną plasuje się radna powiatowa 
Edyta Stefaniak – Mansour. Wy-
przedza ona burmistrza Alek-
sandrowa Kujawskiego Andrzeja 
Cieślę, który utrzymał trzecią lo-
katę. Awansował natomiast rad-
ny, dyrektor aleksandrowskiego 
Miejskiego Centrum Kultury 
Arkadiusz Gralak, który obecnie 
jest czwarty. Za nim (szóste miej-

sce) plasuje się przewodniczący 
Rady Powiatu Dariusz Wochna. 
Wśród aleksandrowskich polity-
ków, którzy cieszą się najmniej-
szym zaufaniem, prowadzi od 
wielu tygodni burmistrz Ciecho-
cinka Leszek Dzierżewicz. Dru-
gi  jest radny powiatowy Maciej 
Włoch, a trzeci były przewodni-
czący Rady Powiatu Jan Koście-
rzyński. Szóste miejsce okupuje 
radny Arkadiusz Żak, który 
wyprzedza  wiceprzewodniczą-
cego Rady Powiatu  Arkadiusza 
Świątkowskiego.    
     

Spore zmiany zaszły od ostatniego notowania najbar-
dziej i najmniej cenionych polityków w powiecie alek-
sandrowskim, według portalu dobrzypolitycy. pl. 

Starościna znów na szczycie

   Jego organizatorem są starosta 
aleksandrowski wraz z Zarządem 
Powiatu. Ci ostatni zapewniają, 
że rajd odbędzie się niezależnie 
od pogody. Trasa będzie liczyć 
29 kilometrów i została wytyczo-
na po najbardziej malowniczych 
zakątkach powiatu. Impreza jest 
bezpłatna, a jej charakter czysto 
rekreacyjny. Nie planuje się żad-
nej rywalizacji sportowej. Nie 
obowiązują żadne zapisy czy 
zgłoszenia. Przed szkołą w Opo-

kach przewidziano dla uczest-
ników bezpłatny, ciepły posiłek 
oraz napoje chłodzące. Po zakoń-
czeniu rajdu, rowerzyści będą 
mogli otrzymać pamiątkową 
pieczęć.
     Warto dodać, że VI Powiatowy 
Rajd Rowerowy zorganizowany 
zostanie w tym roku w ramach  
ogólnopolskich obchodów Mię-
dzynarodowego Dnia Rodzin.  
    
     

W niedzielę (18 maja) o godz. 11.00, z Placu 3 Maja w Aleksan-
drowie Kujawskim ruszy VI Powiatowy Rajd Rowerowy. 

Rajd rowerowy po powiecie

    W ostatnią niedzielę, przed 
jednym z domów jednorodzin-
nych na osiedlu Piaski stało kilka 
radiowozów. Szybko rozeszła się 
wieść o śmierci dziecka. Praw-
dopodobnie udusiło się. Sąsiedzi 
twierdzą, że dzień wcześniej w 

tym domu odbywała się impreza, 
chociaż ojciec malucha stanow-
czo temu zaprzecza.  Prokuratura 
zapowiedziała przeprowadzenie 
sekcji zwłok chłopca.  
    

Spore poruszenie wywołała w Aleksandrowie Kujawskim 
śmierć półrocznego chłopczyka. Sprawę bada prokuratura.

Tajemnicza śmierć chłopca

    Do napadu doszło w przed-
dzień ubiegłorocznej Wigilii. 
Na stację wszedł zamaskowany 
mężczyzna, który sterroryzował 
obsługę gazem i zażądał wyda-
nia pieniędzy. Jego łupem padło 
18 tysięcy złotych. Dzień później 
mundurowi znaleźli w polu po-
rzuconą przez napastnika komi-
niarkę. 
     Jak poinformowała nas oficer 
prasowy KPP w Aleksandrowie 
Kujawskim, st. sierż. Marta Bła-
chowicz, dzięki wytężonej pracy 
aleksandrowskich kryminalnych 
udało się w tej sprawie zatrzy-
mać dwóch mężczyzn i kobietę. 
Grupie szefował mieszkaniec 

Chełmna, który odpowie przed 
sądem za kierowanie napadem 
rabunkowym oraz jego zlecenie. 
Tego samego dnia została zatrzy-
mana także 21 – letnia mieszkan-
ka powiatu aleksandrowskiego, 
która pomagała w przygotowa-
niu rozboju. Sprawiedliwości nie 
umknie także napastnik, który 
wszedł na stację benzynową i 
zabrał pieniądze. Obaj panowie 
zostali tymczasowo aresztowani, 
natomiast wobec kobiety zasto-
sowano środek zapobiegawczy w 
postaci poręczenia majątkowego. 
Całej trójce grozi kara pozbawie-
nia wolności do lat 12.   
     

Trzy osoby zatrzymali aleksandrowscy policjanci w związ-
ku z napadem na stację benzynową w Przybranowie. Dwaj 
mężczyźni zostali tymczasowo aresztowani.

Napad na stację

Bezpłatne badania dla kobiet!
     Jak już informowaliśmy, w najbliższy czwartek (15 maja) 
w Aleksandrowie Kuj. przeprowadzone zostaną  bezpłatne ba-
dania mammograficzne dla kobiet w wieku 50-69 lat.  Mam-
mobus stał będzie w godz. 9.00 – 17.00  przy Urzędzie Stanu 
Cywilnego, ul. Słowackiego 8. Panie nie mieszczące się w tym 
przedziale wieku mogą wykonać badanie odpłatnie (cena -  80 
zł). Wykonuje: je Przychodnia Profilaktyki i Diagnostyki Ob-
razowej z Białegostoku. 
     Rejestracja i informacja (w godzinach od 8.00 do 20.00) pod 
nr. telefonów: 85 676 03 32, 85 676 13 22. Panie muszą pamiętać, 
aby zabrać ze sobą dowód osobisty oraz poprzednie badanie 
mammograficzne.       
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   Zakup autokaru został dofi-
nansowany dzięki dotacji z Pań-
stwowego Funduszu Rehabilitacji 
osób Niepełnosprawnych w ra-
mach Programu wyrównywania 
szans między regionami. Koszt 
zakupu wyniósł 613 tys. 700 zł, 
z czego ze środków PFRON za-
płacono kwotę 168 tys. złotych, 

natomiast pozostała część została 
sfinansowana z pieniędzy powia-
tu lipnowskiego.
   Autobus dysponuje 44 miejsca-
mi siedzącymi (wraz z kierowcą), 
dodatkowo istnieje możliwość do-
stosowania zabudowania kabiny 
w celu przewozu dwóch osób nie-
pełnosprawnych, poruszających 

się na wózkach inwalidzkich.
 - Choć autokar stacjonować bę-
dzie w Zespole Szkół Technicz-
nych im. Ziemi Dobrzyńskiej w 
Lipnie, to służył będzie nie tylko 
uczniom naszej placówki, ale 
wszystkim mieszkańcom powia-
tu - podkreśla starosta Krzysztof 
Baranowski.   

Od ostatniej soboty kwietnia powiat lipnowski dysponuje fabrycznie nowym auto-
busem, przystosowanym do przewozu osób niepełnosprawnych, w tym na wózkach 
inwalidzkich.

Mamy nowy autobus!

Na zdj: Starosta lipnowski Krzysztof Baranowski, wicestarosta Jarosław Poliwko, Karol Kwiatkow-
ski i Piotr Wojciechowski - członkowie Zarządu Powiatu w Lipnie, kierownik referatu gospodarczo-
administracyjnego i zamówień publicznych Arkadiusz Linkowski oraz pracownicy tego referatu

   Podczas rozprawy Magdale-
na P. zapewniała, że świetnie 
opiekuje się czworgiem swoich 
dzieci.  Wychowywała je sama, 
bowiem jej partner zmarł we 
wrześniu ub. roku. Z informacji 
napływających do Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Lipnie wynikało, że 35-latka, 
wychodząc z domu z pozostały-
mi dziećmi, kilkakrotnie przy-

wiązywała paskiem do drzwi 
2,5-roczną córeczkę. Pod koniec 
ub. roku MOPS poinformował o 
sprawie sąd rodzinny, który wsz-
czął postępowanie w tej sprawie.    
   W styczniu br., gdy do miej-
scowej policji dotarła informacja 
o niewłaściwym traktowaniu 
dziecka, dzielnicowy udał się do 
mieszkania Magdaleny P. Przez 
okno zobaczył dziewczynkę, 

przywiązaną do framugi. Sprawa 
stała się głośna w całym kraju.
    Dziś zapadła decyzja o odebra-
niu matce całej czwótki dzieci. 
Trafią one do placówek opiekuń-
czych. Powodem jest nie tylko 
brak odpowiedniej opieki nad 
dziećmi, ale również nadużywa-
nie przez kobietę alkoholu.
    
   

Sąd w Lipnie pozbawił praw rodzicielskich Magdalenę P. z Lipna, która w styczniu 
przywiązała do drzwi 2,5-letnią córeczkę.

Przywiązywała córkę do framugi, 
straciła ją i pozostałe dzieci

Ekspresem
Zmiany na mapie             
                      
   Do mieszkańców gmin Bobrowniki, Chroskowo, Dobrzyń nad Wisłą , Ki-
kół, Skępe i Tłuchowo mogą zapukać przedstawiciele firmy geodezyjno-kar-
tograficznej z Koszalina. 
    Powiat Lipnowski w partnerstwie ze Związkiem Powiatów Województwa 
Kujawsko -Pomorskiego realizuje projekt pod nazwą ,,Uzupełnienie ewidencji 
gruntów i budynków, dystrybucja zbioru danych o działkach, budynkach i lo-
kalach na terenie województwa kujawsko - pomorskiego jako elementy infra-
struktury przestrzennej” w ramach PROW na lata 2007-2013. Projekt, realizo-
wany od jest od 1 stycznia br. do 30 czerwca 2015,  polega m.in. na  rozbudowie 
i modernizacji ewidencji gruntów i budynków na obszarze 17 powiatów ziem-
skich województwa kujawsko-pomorskiego poprzez wykonanie numerycznej 
mapy ewidencyjnej. W powiecie lipnowskim rozstrzygnięty został przetarg  
na odnowienie ewidencji gruntów oraz uzupełnienia danych ewidencyjnych 
dotyczących budynków i lokali dla gmin: Bobrowniki, Chrostkowo, Dobrzyń 
nad Wisłą, Kikół, Lipno, Skępe i Tłuchowo. Prace geodezyjne będzie przepro-
wadzać Okręgowe Przedsiębiorstwo Geodezyjno - Kartograficzne sp. z o.o. z 
Koszalina. - Dlatego chciałbym poinformować, że zgodnie z prawem należy 
umożliwić pracownikom wspomnianej firmy wstęp na grunt i do obiektów 
budowlanych - przypomina starosta Krzysztof Baranowski. - Zainteresowani 
właściciele  nieruchomości winni zgłaszać wszelkie zmiany, dotyczące posia-
danych nieruchomości wykonującemu pomiar.  Całkowita wartość projektu 
dla województwa kujawsko-pomorskiego wynosi  ponad 27 mln złotych!  

Motocykle dla „Jastrzębia”
   Zakup dwóch motocykli crossowych będzie realizowany z myślą o 15-
latkach: Jakubie Barczewskim i Gabrielu Chętnickim. Obaj startują w klasie 
Młodzików MX85 i osiągają najwyższe tytuły w Międzynarodowych Moto-
crossowych Mistrzostwach Polski i Międzynarodowych Mistrzostwach Pu-
charu Polski, czy Mistrzostwach Europy. 
Jakub Barczewski ma w swoim dorobku m. in. tytuły Mistrza Pucharu Polski 
2012, Wicemistrza Polski 2012, Mistrza Polski 2013, natomiast Gabriel Chęt-
nicki posiada tytuł Mistrza Polski 2013 oraz zajął lX miejsce w Mistrzostwach 
Europy. 
   - Mając na uwadze sprzęt, na jakim młodzi mistrzowie muszą trenować oraz 
to, jak wielkie osiągnięcia mają już na swoim koncie, Rada Powiatu postanowi-
ła przeznaczyć 50 tys. zł na zakup nowoczesnych motorów, które pozwolą im 
sięgać po najwyższe laury na arenie międzynarodowej, przyczyniając się tym 
samym do promocji naszego powiatu - mówi Jarosław Poliwko, wicestarosta 
lipnowski. 
W najbliższych dniach ogłoszony zostanie przetarg na zakup motorów. Staną 
się one własnością powiatu i zostaną przekazane w użytkowanie Zarządowi 
LKS „Jastrząb” w Lipnie. 

Policja. Pod własnym sztandarem
     Podczas kwietniowej sesji Rada Powiatu w Lipnie podjęła uchwałę W spra-
wie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy powiatem lipnow-
skim i wszystkimi gminami z terenu powiatu, dotyczącego wspólnej inicjaty-
wy ,,Sztandar dla Policji”.
   Wszystkie samorządy  zdecydowały się na finansowe wsparcie idei zakupu 
sztandaru dla Komendy Powiatowej w Lipnie. - W ten symboliczny sposób 
chcemy wyrazić swą wdzięczność za ciężką pracę policji na rzecz zapewnienia 
bezpieczeństwa mieszkańcom naszej małej ojczyzny - mówi Krzysztof Ba-
ranowski, starosta lipnowski. - Dzięki podjętej przeze mnie inicjatywie, która 
spotkała się z pozytywną reakcją ze strony pozostałych włodarzy z terenu po-
wiatu, do końca października tego roku przekażemy sztandar naszej policji.

PFRON. Komu, ile, na co?  

    Powiat lipnowski otrzymał z PFRON na 2014 rok kwotę 861 tys. 488 złotych. 
Podział został dokonany zarówno w oparciu o posiadaną wysokość środków, 
jak również o rozeznanie w zakresie potrzeb mieszkańców powiatu lipnowskie-
go. W tym roku pieniądze z PFRON  zostaną przeznaczone na:  rozpoczęcie 
działalności gospodarczej - 20 tys. zł., zwrot kosztów wyposażenia stanowisk 
pracy - 20 tys. zł, zwrot wydatków na instrumenty i usługi rynku pracy - 16 tys. 
zł, działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej w Lipnie - 443, 8 tys. zł, dofinan-
sowanie turnusów rehabilitacyjnych - 134 tys. złotych, dofinansowanie sportu, 
kultury, rekreacji i turystyki - 52 tys. złotych, dofinansowanie zaopatrzenia w 
sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze - 175 608 
zł. Władze powiatu mają nadzieję, że te pieniądze choć w niewielkim stopniu 
przyczynią się do ułatwienia życia osobom niepełnosprawnym oraz poprawy 
jego jakości i wpłyną pozytywnie na dążenie do odnalezienia się, zarówno w 
życiu społecznym, jak i zawodowym.  

Bekhend w miejskim parku
   Miłośnicy tenisa ziemnego z Lipnba mają do dyspozycji nowe korty. Z po-
czątkiem maja zakończyła się bowiem rewitalizacja kortów tenisowych w Par-
ku Miejskim im. Gabriela Narutowicza. W  ramach tego zadania odnowieniu 
uległy linie dwóch zespołów do gry, ogrodzenie z siatki wraz z cokołami, dwie 
ścianki do gry oraz słupki do siatek.
  W przyszłości - informuje lipnowski ratusz -  planuje się dodanie elementów 
małej architektury - ławeczek, koszy na śmieci. Realizatorem zadania był za-
kład budowlano-handlowy „Migbud”IGBUD.
   Lipnowianie mogą z kortów korzystać bezpłatnie. Siatki do gry można wy-
pożyczać na Orliku przy Publicznym Gimnazjum Nr 1.

Policjant z Lipna wicemistrzem Polski
w karate kyokushin
    Sierż. szt. Dawid Falkowski, policjant z Lipna, zajął II miejsce w kumite w 
wadze + 90 kg. Tym samym niemal powtórzył sukces sprzed roku. Wówczas 
zdobył tytuł Mistrza Polski PFKK w tej samej konkurencji, tyle że w wadze 
do 90 kg.    
   Dawid Falkowski służy w policji od 2004 roku, a od kilku lat pracuje w 
Wydziale Kryminalnym Komendy Powiatowej Policji w Lipnie. Karate upra-
wie od 1995 roku w Toruńskim Klubie Karate Kyokushin, trenuje pod okiem 
senseia Artura Wilento (4 dan). Do pierwszych swoich sukcesów zalicza udział 
w Mistrzostwach Polski w karate, w których wystartował  12 lat temu. Obec-
nie posiada brązowy pas 2 kyu. Na początku marca tego roku funkcjonariusz 
uczestniczył w Kwalifikacjach do Mistrzostw Europy Juniorów i Seniorów, 
które odbędą się w maju w Baku. Na tym prestiżowym turnieju zawodników 
shinkyokushin zdobył III miejsce w kategorii -90 kg seniorów                  

    Starszy ma 19 lat, młodszy - 
wychowanek Młodzieżowego 
Ośrodka Wychowawczego - tyl-
ko 16. W połowie kwietnia obaj 
znaleźli się w jednym z  miesz-
kań przy ul. Mickiewicza w Lip-
nie, należącym do 52-letniego lo-
katora. Przebywała tam również 
znajoma gospodarza, kobieta 
mająca 44 lata. Oboje, w czasie 
awantury, zostali pobici przez 
nastolatków. Obrażenia odnie-
sione przez kobietę okazały się 
na tyle dotkliwe, że wkrótce po-
tem zmarła.
   - Otrzymaliśmy wezwanie do 
mieszkania, w którym nagle 
zmarła kobieta - informuje Anna 
Kozłowska, oficer prasowy KPP 
w Lipnie. - Nie ulegało wątpliwo-
ści, że zarówno ona, jak przeby-
wający tam 52-latek, zostali do-
tkliwie pobici. Przypuszczenie te 
potwierdziły się w toku przepro-
wadzonych w trakcie śledztwa 
czynności, w tym sekcji zwłok. 
Jak się okazało, 44-latka zmarła 
w wyniku obrażeń głowy, mogą-
cych nastąpić wskutek pobicia. 

    Poszukiwania sprawców bru-
talnej napaści nie trwały długo. 
Wkrótce  kryminalni zatrzymali 
19 - oraz 16-latka podejrzanych 
oten czyn. Decyzją prokuratora 
starszy z nich został objęty po-
licyjnym dozorem. Ma on także 
zakaz zbliżania się do pokrzyw-

dzonego i nie może wyjeżdżać 
z kraju. Młodszy stanie przed 
sądem rodzinnym, na razie zo-
stał umieszczony w policyjnej 
izbie dziecka. Kodeks karny za 
pobicie ze skutkiem śmiertelnym 
przewiduje karę do 10 lat po-
zbawienia wolności.   

Dwaj nastolatkowie pobili kobietę i mężczyznę. Kobieta zmarła. Chłopakom grozi 
do 10 lat więzienia.

Pobili, teraz sobie posiedzą
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Koszykówka Piłka nożna

   Aż sześciu z nich wskazało na 
Prince. Po dwa głosy otrzymali: 
Łukasz Koszarek (Stelmet Zielo-
na Góra) i Damian Kulig (PGE 
Turów Zgorzelec). Po jednym 
szkoleniowcu opowiedziało się 
za Litwinem Deividasem Dul-
kysem (Anwil Włocławek) oraz 
Adamem Waczyńskim (Trefl 
Sopot). 
     26 – letni zwycięzca plebi-
scytu był najlepszym strzelcem 
sezonu zasadniczego z przecięt-
ną 16,55 pkt. na mecz, drugim 
przechwytującym – 2,23, zajął 

także wysokie, ósme miejsce w 
klasyfikacji zbiórek – 5,91. Jest 
kuzynem znanego koszykarza 
NBA Tayshauna Prince, który 
w swojej karierze wygrał najlep-
szą ligę świata z Detroit Pistons 
(10 lat temu) oraz zdobył wraz z 
reprezentacją USA złoty medal 
podczas Igrzysk Olimpijskich w 
Pekinie. 
     Trenerzy wybrali także naj-
lepszą „piątkę” sezonu, w której 
znaleźli się: Koszarek i Vladimir 
Dragicevic (obaj Stelmet), Prince 
i Kulig (obaj PGE Turów) oraz 

Waczyński (Trefl). Za najlepsze-
go polskiego koszykarza uznano 
już po raz trzeci z rzędu Koszar-
ka, natomiast za najlepszego 
obrońcę  -  A. J. Waltona (Asseco 
Gdynia). 
     Koledzy po fachu wybrali 
także najlepszego trenera Tauron 
Basket Ligi. W ich ocenie jest 
nim szkoleniowiec ćwierćfinało-
wego przeciwnika włocławskie-
go Anwilu – Rosy Radom Woj-
ciech Kamiński.     
     

Koszykarz PGE Turowa Zgorzelec J.P Prince został wybrany najbardziej wartościowym 
zawodnikiem sezonu zasadniczego w Tauron Basket Lidze. Wyboru dokonali trenerzy 
zespołów ekstraklasy.

Prince najbardziej wartościowy

Lekkoatletyka

   Uczestnicy mieli do pokonania 
10 – kilometrową trasę. Bieg ukoń-
czyło 310 osób, a honorowym star-
terem była mistrzyni olimpijska w 
pływaniu Otylia Jędrzejczak. W 
biegu głównym zwyciężył Mariusz 
Pawłowski z Kurzętnika, który 
uzyskał czas 38 min. 06 sek. Wy-
przedził on o 20 sekund Mariusza 
Dembowskiego (Lidzbark) i o pra-
wie minutę Krzysztofa Włoczew-
skiego z Kruszyna.
    Wśród pań bezkonkurencyjna 
okazała się trzykrotna zwyciężczy-
ni Biegu Kujawiaka, żona trium-
fatora imprezy wśród mężczyzn 
– Dorota Pawłowska z Kurzętnika. 
Uzyskała ona czas 44 min. 06 sek. i 
wyprzedziła aż o dwie i pół minuty 
reprezentantkę Łodzi Magdalenę 

Ziółek.       Ta ostatnia okazała się 
także najlepsza wśród kobiet w I 
Przełajowych Mistrzostwach Le-
karzy Weterynarii. W kategorii 
panów w tej grupie zawodowej 
wygrał Aleksander Korzeniowski z 
Łodzi. 
     Drużynowo najlepsza okazała się 

włocławska ekipa – Grupa WKB 
PLAST – MIX Maratończyk.  W II 
Mistrzostwach Przełajowych Wło-
cławka zwycięzcą został Igor Za-
lewski, który był także najlepszy w 
rywalizacji studentów. Wśród wło-
cławianek bezkonkurencyjna oka-
zała się Patrycja Bieniecka.    

Rekordowa frekwencja towarzyszyła kolejnej edycji Biegu Kujawiaka. Na starcie w stolicy 
Kujaw i ziemi dobrzyńskiej stanęło 314 zawodniczek i zawodników. 

314 zawodników na starcie

   Rywalizacja była bardzo za-
cięta i trzymała w napięciu do 
ostatnich piłek. W finale po dra-
matycznym meczu dziewczęta z 

Liceum im. Mikołaja Kopernika 
pokonały 3:2 ekipę Liceum im. 
Marii Konopnickiej. Trzecie było 
LZK, natomiast tuż za podium 

uplasowała się drużyna gospoda-
rzy mistrzostw – Zespołu Szkół 
Chemicznych.      
   

Reprezentantki 8 szkół średnich wzięły udział w mistrzostwach Włocławka w tenisie 
stołowym dziewcząt. Zawody rozegrane zostały w Zespole Szkół Chemicznych, której 
nauczyciele wychowania fizycznego byli organizatorami imprezy.

„Kopernik” najlepszy

  Podczas oficjalnej części uro-
czystości złożono kwiaty pod 
obeliskiem upamiętniającym 
Jana Pawła II oraz pod tablicą 
wspomnianego patrona Aero-
klubu Włocławskiego. Następnie 
odbył się festyn lotniczy. Zabra-
li licznie włocławianie mogli 
obejrzeć skoki spadochronowe 
oraz sprzęt lotniczy. Na scenie 
wystąpiły natomiast dzieci ze 
Szkoły Podstawowej nr. 14 oraz 
ze Studium Muzyki Klasycznej i 
Rozrywkowej.     

Aeroklub Włocławski otworzył sezon lotniczy 2014. Uroczystości odbyły się w 10 
rocznicę przystąpienia Polski do Unii Europejskiej i w 115 rocznicę urodzin patrona 
włocławskich lotników płk. pil. Stanisława Skarżyńskiego.

Sezon lotniczy został otwarty

  Przy szachownicach zasiedli 
zawodnicy z Torunia, Lipna, Go-
lubia – Dobrzynia i oczywiście 
z Włocławka. Zwyciężył Paweł 
Grochowalski z „WKSz – 1938”, 

który zdobył 6 punktów. O pół 
punktu wyprzedził on nestora 
włocławskich szachów Sławomira 
Pawłowskiego i Janusza Jeziornego. 
Jedyna w tym gronie juniorka Oli-

wia Więckowska z „WKSz – 1938” 
zdobyła 2 punkty i uplasowała się 
na piętnastym miejscu.
     Najlepsi otrzymali puchary, dy-
plomy oraz nagrody pieniężne.

W Centrum Kultury „Browar B” rozegrano niedawno dziesiąty turniej „Włocławskiego 
Klubu Szachowego – 1938”. Wystartowało 16 osób.

Szachiści zagrali w nowym browarze

   Zawodnicy z Aleksandrowa 
wygrali 1:0, po bramce Szymo-
na Brzezińskiego w 28 minucie 
spotkania. To nie pierwsza nie-
spodzianka w ich wykonaniu 
w tegorocznych rozgrywkach 
pucharowych. W poprzedniej 
rundzie okazali się lepsi od III 
– ligowej Pogoni Mogilno, zwy-
ciężając u siebie 2:1. W półfinale 
Pucharu Polski na szczebli okrę-
gu aleksandrowianie zagrają z 
innym III – ligowcem Unią Solec 
Kujawski, która w ćwierćfinale 

wyeliminowała (2:1) Noteciankę 
Pakość. 
     W drugim półfinale Dąb Bar-
cin zmierzy się z Lechem Rypin. 
Gospodarze tego pojedynku 
awansowali po otrzymaniu wal-
kowera w meczu z Promieniem 
Kowalewo Pomorskie. Na boisku 
co prawda wygrali 3:0 ci drudzy, 
ale w ich drużynie wystąpił nie-
uprawniony zawodnik. Z kolei 
rypinianie po dramatycznym 
spotkaniu pokonali w Radziejo-
wie tamtejszy Start 3:2.       

Sporą niespodziankę sprawili piłkarze aleksandrowskich 
Orląt w ćwierćfinale wojewódzkiego Pucharu Polski. Na wła-
snym boisku wyeliminowali lidera IV ligi – Spartę Brodnica.

Orlęta postrachem faworytów

  O ile ponownie nie wydarzy się 
nic nadzwyczajnego, w sobotę, 
o godzinie 17.00, włocławianie 
zmierzą się w Mogilnie z tamtej-
szą Pogonią. Gospodarze to ligo-
wy średniak, któremu nie grozi 
ani awans, ani spadek. Goście 

chcąc wywieźć z Mogilna jakieś 
punkty, muszą otoczyć baczną 
uwagą przede wszystkim dwóch 
najskuteczniejszych zawodników 
Pogoni – Krzysztofa Szala (11 
zdobytych bramek) oraz Prze-
mysława Kędziora (9).        

Źle się dzieje we Włocłavii. Kibice, którzy jeszcze niedawno 
marzyli o II lidze, teraz martwią się o byt tej drużyny. Dwa 
oddane walkowerem mecze w pełni uzasadniają te obawy.

Czy tym razem zagrają?

  Niewiele w tym kontekście 
zmieni walkower, który otrzyma 
w zbliżającej się kolejce ligowej 
zespół Mieni. Trzy punkty za 
mecz z Krajną Sępólno Krajeń-
skie, która wycofała się z rozgry-
wek,  na pewno się przydadzą, ale 
mała to pociecha, bo wszystkie 
drużyny wzbogacą swój dorobek 
po nieodbytych  spotkaniach z 
tym przeciwnikiem. 
     Trudny mecz czeka natomiast 
piłkarzy spod tężni. Zdrój, opro-
mieniony ostatnim zwycięstwem 
w Rypinie, zmierzy się na wła-
snym stadionie z Piastem Złot-
niki Kujawskie (sobota, godz. 
17.00).. Goście, prowadzeni 
przez znanego trenera Jerzego 
Mądrzejewskiego,  to rewela-
cja rundy wiosennej w IV lidze. 

Piast potrafił nawet wygrać w 
Brodnicy z liderem rozgrywek 
– miejscową Spartą (2:0). Jego 
najgroźniejszym piłkarzem jest 
Marcin Skonieczka, który należy 
do najskuteczniejszych napastni-
ków całej ligi.   
     Miejmy nadzieję, że Zdrój za-
gra na sto procent swoich możli-
wości i zgarnie tak potrzebne mu 
trzy punkty. Kibice tej drużyny 
wierzą też, że tym razem piłka-
rzom spod tężni nie zabraknie 
koncentracji do ostatnich minut 
meczu. Nie może bowiem po-
wtórzyć się sytuacja z ostatnich 
spotkań z udziałem zawodników 
z Ciechocinka, kiedy to tracili 
oni decydujące bramki w ostat-
nich minutach rywalizacji.  
     

Coraz trudniejsza jest sytuacja naszych zespołów w IV lidze. 
Zarówno Mień Lipno, jak i Zdrój Ciechocinek rozpaczliwie 
bronią się przed spadkiem do „okręgówki”.

Trudne zadanie Zdroju

  W grodzie Łokietka spotkają 
się druga i trzecia ekipa w tabe-
li. Orlęta chcąc dalej liczyć się 
w walce o awans do IV ligi nie 
mogą tego spotkania przegrać. 
Nie będzie to jednak łatwe, al-
bowiem Łokietek na jedenaście 
spotkań na własnym boisku wy-
grał dziewięć. Smaczku temu 
pojedynkowi dodaje także ry-
walizacja dwóch najlepszych 
snajperów obu drużyn – Billy 
Abbotta z Łokietka i Mateusza 

Nowasielskiego (Orlęta). 
     Trudne zadanie czeka też 
piłkarzy włocławskiego Lidera. 
Zmierzą się oni na własnym bo-
isku ze Spartą Janowiec Wielko-
polski. Goście co prawda są niżej 
w tabeli, ale to może pozytyw-
nie wpłynąć na ich motywację. 
Dorobek punktowy Sparty nie 
gwarantuje jej bowiem jeszcze 
utrzymania w lidze.     
   

Trudne mecze czekają aleksandrowskie Orlęta i Lidera 
Włocławek w rozgrywkach V ligi. Hitem kolejki będzie 
niewątpliwie spotkanie w Brześciu Kujawskim.

Hit w Brześciu Kujawskim

III LIGA

IV LIGA

V LIGA


